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Slovo kazatele úvodem 
Uvězněn v Palladiu 
…vyvolte si dnes… (Jz 24,15) 

Kdykoliv procházím kolem Palladia, multifunkčního 
obchodního centra na náměstí Republiky, vybaví se 
mi, jak mě vedla vojenská hlídka z Florence právě 
tam. I tak znesvobodněn povinnou vojenskou prezen-
ční službou jsem byl ještě k tomu zatčen a uvězněn 
kdesi hluboko v podzemním labyrintu kasáren nesou-
cích jméno krále Ji ího z Poděbrad. Důvodem byla ne-
srovnalost v dokumentech, které mě měly opravňovat 
ke služební cestě.  

Co dělat, odevzdaně se poddat osudu a nečinně 
čekat na ortel či smilování? Někdy člověku v životě 
nic jiného nezbývá, ale i tak může udělat alespoň mi-
nimum, které má ve svých možnostech. V mém p ípa-
dě to znamenalo, kromě modliteb, požádat službu, aby 
zavolala bratrance Rostislava, který zde tou dobou 
sloužil jako lapiduch. Ne že by měl sebemenší vliv na 
rozhodování důstojníků, ale pot eboval jsem v té situ-
aci někoho blízkého, kdo by se mnou sdílel bezmoc. 
Naše setkání trvalo snad jen deset minut, ale nikdy na 
to nezapomenu.  

Tolik vzpomínka na nep íjemné pocity, která se 
mi opakovaně vrací, kdykoli procházím kolem Palla-
dia nebo do něj vstoupím. Nicméně je to už více než 
t icet let a nové emoce p ebíjejí staré, neméně nep í-
jemné. Podivná rekonstrukce bývalých kasáren, změť 
poschodí, schodů, všelijakých chodeb a zákoutí. Všu-
de množství cizích lidí, většina bez zájmu o mou oso-
bu, ale najde se dost těch, pro které jsem objektem je-
jich touhy. Prodavači z více než dvouset obchodů 
a obchůdků mně p ímo či nep ímo nabízejí své zboží, 
chtějí mě učinit šťastným a splnit moje touhy, o kte-
rých jsem neměl ještě p ed chvíli ani ponětí.  

P i vší svobodě se opět cítím v Palladiu ztracen a 
uvězněn. Nikdo mě sice nezatknul, mohu kdykoliv ve-
jít i budovu opustit, ale ten tlak je obrovský. Pozoruji 
lidi kolem a zjišťuji, že jsou na první pohled v Palla-
diu jako doma, je to jejich normální svět, jako d ív by-
lo toto místo samoz ejmým světem armády. Co dělat? 
Odevzdaně se poddat spot ební kultu e, nechat si na-
diktovat, co nutně pot ebuji, chovat se jako ostatní, 
odvázat své touhy podle možností peněženky nebo 
nabízené úvěrové karty? V každém p ípadě člověk 
musí chtě nechtě dennodenně volit, co chce, co do-
opravdy pot ebuje a co je jen rozmar.  

Nicméně tato moralita není smyslem tohoto člán-
ku, to hlavní p ijde teprve nyní. Jen zkuste zajít do 
Palladia a p edstavit si v tom novodobém babylonu 
sami sebe jako „prodejce“ nejvyšších k esťanských 
hodnot – víry, naděje a lásky. Co vlastně můžeme na-
bídnout v tak silné konkurenci barev, chutí, vůní, na-
lakované krásy a dalších silně emočních vjemů? Po-
pravdě nic! Nemůžeme si pronajmout stánek nebo 
větší prostory a konkurovat luxusnímu zboží s ještě 
k iklavějším a blyštivějším k esťanstvím. P esto se ale 
nemusíme tak úplně poddat osudu a čekat, jak to s ná-
mi v džungli rtěnek, parfémů, elektroniky, zájezdů, 
virtuálních zážitků či skvělých dovolených dopadne. 
Něco p ece můžeme udělat. T eba alespoň s jedním 
člověkem se dát do eči, laskavě, nadějně, s porozu-
měním a nejen v Palladiu. Protože za vším tím lesk-
lým povrchem šperků a značkového zboží se skrývají 
lidé, kte í prožívají životy jako my. Jsou zdraví i ne-
mocní, p i síle nebo unavení, radostní i smutní, mladí, 
sta í a někte í také postižení tragédiemi. Všichni jsou 
však nesmírně toužící po vztazích. Nedávají to sice 
druhým hned otev eně znát, ale můžeme si tím být 
jisti.  

Kdykoli tedy procházím kolem Palladia, vybaví se 
mi cela, oživí pocit nejistoty, ale hlavně povzbuzující 
návštěva mého bratrance. Dopadlo to tehdy dob e, bě-
hem dvou hodin se potvrdila správnost mých dokladů, 
a já mohl svobodně opustit bránu nep átelského pro-
st edí. Zůstává ale otázka, jak to se mnou a s námi do-
padne dnes ve stále proměňujícím se světě, co budeme 
volit, koho oslovíme, anebo požádáme o pomoc? 

Bronislav Matulík  
 

Instalace nového správce sboru 
V neděli 2. íjna 2016 se uskutečnila instalace kazate-
le a správce sboru – tedy mě. K instalaci pak vždy pa-
t í slib, v němž se kazatel i sbor ujišťují o vzájemném 
p ijetí, což  stvrzují slibem. Jedná se tedy o velmi 
osobní a závazný vztah.  

Instalace je něco velmi specifického. Není to 
manželství na celý život, ale p esto velmi záleží na 
tom, jak si partne i vzájemně sednou, aby pak po ně-
kolik let dob e žili, nejen spolu vycházeli a tolerovali 
se. Stejně tak to není ani p edevším pracovněprávní 
vztah, neboť kazatelská služba je v prvé adě životní 
povolání a poslání, i když se p irozeně také jedná 
o práci a zaměstnání, kde musí platit jasná pravidla.  

Pro mě tato instalace znamenala p edevším zavr-
šení našeho společného hledání a očekávání na Boží 
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vůli a potvrzení místa služby, kde mě Pán církve chce 
mít. Jsem vděčný za to, že nyní mohu být se svou že-
nou členem našeho soukenického sboru, jehož jedno-
tlivé části si nyní jako puzzle skládám dohromady. 
Ale už teď musíme potvrdit zkušenost p ijetí z vaší i 
naší strany a za to jsme rádi. Vě ím, že po celou dobu 
našeho společného života budeme dob e spolupraco-
vat a sloužit Kristu k jeho cti a oslavení. 

Bronislav Matulík 

 

 
 

Diakonská ordinace 
Druhou adventní neděli, tj. 4. 12. 2016 bude Janě Ma-
tulíkové v našem sboru udělena diakonská ordinace. 
Stane se v souvislosti s jejím pově ením k výkonu ka-
planské služby ve věznici Vina ice, kde bude praco-
vat jeden den v týdnu. 

O diakonské ordinaci se více dočítáme ve 
stávajícím ádu CB v článku 32: 
„Na návrh staršovstva sboru jsou Radě p edkládáni 
kandidáti a kandidátky na diakonickou ordinaci (Sk 
6,1-7; 1Pt 4,10-11). Také Rada může navrhovat kan-
didáty na diakonickou ordinaci, zejména ve vztahu 
k zabezpečení diakonických služeb celocírkevního 
rozsahu. Tato ordinace je pově ením církve v rámci 
misijního poslání, a to k vykonávání konkrétní služby 
rázu sociálního, evangelizačního a pastoračního, nap . 
jako kaplani ve vězeňských za ízeních, v nemocni-
cích, p i spolupráci s dalšími složkami státní správy, 
p i akutních situacích ohrožení a katastrof, p ípadně 
v práci s dětmi, mládeží apod. Na základě schválení 
Radou provede diakonickou ordinaci p edseda Rady 
či jím pově ený ordinovaný člen Rady. Ordinovaní 
diákoni a diákonky mohou sloužit p i svém zaměst-
nání, ale mohou být také jednotlivými sbory či Radou 
p ijati do zaměstnaneckého poměru a financováni cír-
kvi nebo vykonávat svou službu v církevních i stát-
ních za ízeních diakonického charakteru.“  

Diakonskou ordinaci navrhla na základě jednání 
s hlavním kaplanem Vězeňské služby Pavlem Kočna-
rem Rada CB a vykoná ji tajemník Rady Petr Grulich, 
který nám zároveň poslouží Božím slovem. 

Bronislav Matulík  

Besídka a výuka náboženství 
I ve školním roce 2016/2017 máme čty i oddělení be-
sídky a díky Pánu máme nyní plný stav učitelů. 

Do doby, než bude opravena dorostová klubovna, 
setkává se druhé oddělení (tj. p edškolní děti a prv-
ňáčci) v Malém klubu. Nejmenší oddělení je v dětské 
místnosti za klubem. Chtěla bych p ipomenout, že děti 
z těchto dvou oddělení pro menší děti si rodiče vyzve-
dávají. Prosíme rodiče, aby byli k učitelům ohleduplní 
(besídka by neměla sloužit jako hlídání dětí po 
shromáždění). 

T etí oddělení (2. a 3. t ída) se schází v jídelně a 
čtvrté oddělení (4. až 6. t ída) bývá ve spolku (mláde-
žovně). Zde bych p ipomněla, že děti z těchto oddě-
lení odcházejí z besídky již samostatně po skončení 
shromáždění, tj. nečeká se, až si je rodiče vyzvednou.  

Náboženství (7. až 9. t ída) se schází p ed shro-
mážděním v 9 hodin v klubovně na rampě. Děti se po-
tom účastní shromáždění – již nikoli s učiteli, takže je 
to na zodpovědnosti rodičů, co děti během shromáž-
dění dělají. 

Ráda bych tady zopakovala i to, kdy je vhodné za-
čít posílat děti do besídky. V této souvislosti musím 
zdůraznit, že ani u těch nejmenších není besídka „jen 
hlídání dětí“, ale i s nimi chceme probírat biblické p í-
běhy a mít s nimi obecenství (i když je program samo-
z ejmě p izpůsoben jejich věkové úrovni). Proto pro-
sím nepoužívejte besídku jen jako prost edek pro za-
bavení malých dětí – pokud je dítě ještě p íliš malé, 
vyrušuje ostatní a samo z toho také mnoho nemá. Na 
druhou stranu nemusíte čekat, až bude dítě „rozum-
né“. Jak tedy poznat, kdy je vhodný čas pro besídkový 
start? Je to sice individuální, ale zde je několik obec-
ných pravidel: 
 Dětem by měly být p ibližně t i roky. Málokteré dítě 

je p ed t etím rokem zralé na společný program 
s ostatními.  

 Dítě musí již být ochotné chvíli sedět a poslouchat 
(v nejmenším oddělení nezabírá vyprávění p íběhu 
celou dobu, ale p esto chvíli soust edění vyžaduje).  

 Dítě si musí dát íci od tetiček a strýčků v besídce. 
Postupně by si dítě mělo zvykat, že bude v besídce 
bez rodičů, prarodičů apod.  

Současné složení učitelů: 
 První  oddělení (zde se učí po dvojicích): Zina Ni-

kiforová, Petr Verner, Věra Bíbová, Marie Byd-
žovská, Marie Wagnerová, Naďa Štěpánová. 

 Druhé oddělení: Jolana Kupilíková, Katka Pavlíč-
ková, Věra Försterová. 

 T etí oddělení: Robert Kunft ml., Jitka Václaví-
ková ml., Petra Vernerová. 

 Čtvrté oddělení: Milada Málková, Lydie Bosz-
czyková, Daniel Toušek ml. 

 Náboženství: Ond ej Pavlíček, Petr Štěpán, Marta 
Skalická. 

  Marta Skalická 
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Učení zpaměti pro besídku  
Děti v besídce dostávají z každého setkání takzvaný 
zlatý text – veršíček, tj. verš z Bible. (Někdy je stejný 
verš i pro několik lekcí za sebou.) Na začátku školní-
ho roku děti dostaly notýsek, do kterého si veršíčky 
lepí. 

Vedle toho se školní děti mohou učit delší biblic-
ké texty. Jsou to texty pro celý školní rok. Začínáme 
takzvanou základní adou, která se nemění a kterou by 
mělo každé dítě začít. Do ní pat í: 

 Jan 3,16 
 Modlitba Páně 
 Žalm 23 

Na rozhraní základní ady a další ad je  
 zkrácené desatero. 

Na základní adu a zkrácené desatero navazují pokra-
čovací ady, které se v jednotlivých letech mohou lišit 
a mírně se liší pro mladší a starší školní děti. (Nábo-
ženství má samostatnou sadu učení zpaměti, která 
souvisí s probíranými tématy.)  
 

Pokračování učení zpaměti pro rok 2016/2017 
 Zkrácené desatero – kdo ho ještě ne íkal 
 1. Korintským 13,1-8 nebo Žalm 1 nebo      

Mt 5,1-12 (místo desatera) 
 Mt 5,13-16 
 P ísloví 3,5-6 
 Gal 5,22-23 nebo Mt 28,18-20 

 

Případně pro 3. oddělení: 
 knihy NZ – kdo je ještě ne íkal 
 knihy SZ – do malých proroků 

 

Pro 4. oddělení je tady navíc minimálně jeden úsek 
pořadí biblických knih: 
knihy NZ – kdo je ještě neod íkal 
knihy SZ – do malých proroků – kdo je ještě neod íkal 
knihy SZ – malí proroci 

Komu by to bylo málo, může se naučit Žalm 121 
nebo Žalm 117. 

Marta Skalická 

 

Setkávání maminek 
V zá í jsme po prázdninové odmlce opět navázaly na 
pravidelné setkávání maminek s malými dětmi. Troš-
ku se změnilo složení, některé už se vrátily do práce, 
ale jiné se p idaly a doufám, že se ještě další p idají. 
Rozhodně jste všechny, které ve st edu dopoledne 
můžete, zvány ke čtení, sdílení a také malému občer-
stvení!  

Dohodly jsme se, že začneme společně číst Mar-
kovo evangelium. Text je dán p edem a následně mlu-
víme o tom, co nás v textu oslovilo, a hledáme aplika-
ce pro naše konkrétní situace. Samoz ejmě je také čas 
pro p ímluvné modlitby jedné za druhou a za další ak-
tuální věci, které ešíme.  

Jsem vděčná za toto specifické společenství, že 
maminky jsou ochotné ráno vypravit sebe i děti a pra-
videlně každou st edu dojíždět. 

Jana Matulíková  
 

Pěvecký sbor 
V neděli 16. 10. jsme se po shromáždění sešli s ochot-
nými bratry a sestrami k poradě, jak dál, a zda vůbec, 
pokračovat ve službě zpěvem jako pěvecký sbor, a jak 
si tuto službu p edstavujeme. S tím samoz ejmě souvi-
sí otázka, kdy se má sbor scházet. Je jasné, že když to 
bude p ed nedělní bohoslužbou, nebude dostatek času 
na společný modlitební úvod, ani na důkladnější roze-
zpívání a nácvik nových písní. Proto jsme zkusili p e-
sunout zkoušky na všední den, konkrétně st edeční ve-
čer, ale neděli jsme úplně nezavrhli. Jen by to vyžado-
valo opravdu velkou disciplínu a ochotu obětovat po-
malejší a klidnější ráno.  

Zopakovali jsme tedy nějaké starší písně, ale už 
jsme se dali i do nácviku nových. Je totiž p ed námi 
výzva – jsme pozváni do věznice na Pankrác, aby-
chom p išli p ed Vánocemi zazpívat. Smíchovští zpě-
váci p islíbili pomoc, takže jsme se domluvili, že se 
nebudeme bát a půjdeme do toho. 

Prozatím máme úkoly rozdělené tak, že úvod 
k modlitbám zajišťuje Bronislav Matulík a rozezpívá-
ní a vedení zpěvu vedu já. Velkou pomocí je Jolana 
Kupilíková, která pomůže s vytvo ením nového reper-
toáru a klavírními doprovody. 

Děkuju všem ochotným zpěvákům! 
Jana Matulíková  

PS: Kdybyste si rádi zazpívali, p ijďte! 
 

Z Neveklova 
Náš Pán vládne i nad našimi diá i, aneb  

otev ené dve e ZŠ Neveklov 
Dne 12.10.2016 se konala úspěšná akce pro děti 

osmých a devátých t íd ZŠ Neveklov. Máme z ní vel-
kou radost, protože jsme byli svědky, že Pán byl s ná-
mi a požehnal nám. 

P ed letními prázdninami se na mne obrátila paní 
učitelka Pitelková ze ZŠ Neveklov, jestli bych nep i-
pravil pro její t ídu krátký program o historii synago-
gy v Neveklově a zda bych dětem synagogu neukázal. 
Děti prý vůbec nevěděly, že v Neveklově nějaká syna-
goga je. S radostí jsem si program pro děti p ipravil a 
nabídl jsem paní učitelce na p íští školní rok další spo-
lupráci. V zá í se na mne obrátila paní učitelka s paní 
editelkou ZŠ Neveklov s prosbou o zajištění progra-

mu p ibližující židovskou kulturu. 
 P ipravili jsme pestrý program s názvem Den ži-

dovské kultury. Základem byla p ednáška o holocau-
stu a novodobých p edsudcích, kterou p ednášel můj 
dlouholetý p ítel Radek Hejret, lektor ICEJ (Meziná-
rodní k esťanské velvyslanectví Jeruzalém). Židov-
skými písněmi program provázela Marie Kozáková. 
P ipravili jsme pro děti občerstvení židovské kuchyně 
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a protože byla zima, podávali jsme dětem teplý čaj. 
 To však není vše. Program se měl konat v syna-

goze. Synagoga je ale ve velmi špatném stavu. Má si-
ce krásnou novou st echu, ale jinak je její stav žalost-
ný. Již za války, po transportu židovské obce do kon-
centračního tábora zde byla autodílna, později za doby 
komunistického režimu sběrné suroviny. V minulých 
letech jsem akce v synagoze po ádal jen v letních mě-
sících, protože v synagoze není žádné topení. Paní 
učitelka však chtěla program v íjnu tohoto roku. A to 
i za cenu, že bude zima a děti se budou muset teple 
obléct. 

 Těžko jsme hledali termín se všemi účinkujícími 
a nakonec padl termín 12. íjen. Po několika dnech to 
však vypadalo, že tento termín padne. Hledali jsme ji-
ný, ale bezvýchodně. Zdálo se, že akce se bude muset 
odložit na jaro. Nakonec se ukázalo, že termín 12. íj-
na bude možný. To jsem ještě netušil, proč se vše 
odehrálo právě takovým podivným způsobem. Když 
bylo vše p ipraveno, dostal jsem dopis od editele 
správy židovských památek. V mailu mi psal, že tento 
den je nejvýznamnější svátek židovského národa, Jom 
Kipur (Den smí ení). Zprvu mě polilo horko, lekl jsem 
se, že tím akce padá. Ale ukázalo se, že nikoliv. V sy-
nagoze není Tóra a proto se akce mohla konat. Pan e-
ditel mne však požádal, jestli bych mohl dětem svátek 
p edstavit. A v tu chvíli mi to došlo. Náš Pán to za ídil 
tak, aby se akce musela konat p es všechny komplika-
ce 12.10., abych mohl dětem hovo it o svátku Dne 
smí ení. Mohl jsem tak dětem vyprávět o jádru židov-
ské, ale i k esťanské víry – o smí ení s Bohem i mezi 
lidmi. Židé se p ed svátky Jom Kipur 10 dní postí. Po-
kud si uvědomí, že se vůči svým bližním dopustili ně-
jakého p estoupení, jdou nejprve své bližní požádat o 
odpuštění a teprve potom se o Jom Kipur jdou usmí it 
s Hospodinem. A tak jsem mohl hovo it o tom, že Bůh 
lidem dal dobré zákony, které je mají chránit p ed tím, 
aby sobě, nebo druhým neubližovali. A když se to sta-
ne, je t eba uvědomit si vinu, požádat o odpuštění a 
odpustit těm, kdo se provinili proti nám. 

 Kdyby se akce konala jindy, nebyl by důvod ho-
vo it k dětem o Hospodinu, o smí ení, odpuštění, uvě-
domění si viny a prosbě za odpuštění. Vě ím, že Pán 
nedopustil jiný termín proto, abych mohl hovo it o 
smí ení v den svátku smí ení. Vě ím, že Pán vládne i 
nad našimi diá i a v pravý čas otevírá ty správné dve-
e. 

 Program se líbil všem zúčastněným učitelkám, 
paní editelce i dětem. Děti byly skvělé, i p es strašli-
vou zimu (5°C) vydržely poslouchat a některé měly 
otázky. Paní učitelka mi napsala ještě děkovný dopis, 
kde kladně zhodnotila celou akci. Ještě teď mne napl-
ňuje vzpomínka na synagogu radostí. Bylo to několik 
perných dní náročných p íprav, kdy jsme začínali brzy 
a končili pozdě v noci (spíše k ránu). Ale máme z toho 
velmi dobrý pocit a jsme Pánu vděční. 
Děkuji za pomoc: Radkovi Hejretovi (lektorovi pri-

mární prevence ICEJ) za vyučování o holocaustu, Ma-

rii Kozákové (učitelce zpěvu, zpěvačce, skladatelce a 
dětské muziko-terapeutce) za doprovod písněmi. Dále 

pomocnému týmu: Ivaně Jiráčkové a Štěpánce Tezne-

rové za pomoc s přípravou občerstvení a pomoc v sy-

nagoze, Josefu Teznerovi, Miroslavu Pospíchalovi st. a 

paní učitelce Andree Pitelkové za pomoc s přípravou 

prostor synagogy. Poděkování také patří Michalu 

Sejkovi za vyřízení zapůjčení židlí a stolů ze Sokolov-

ny. A především našemu Pánu. 
Tomáš Trávníček 

 

 

 

Bylo  
 6. 6. den postu a modliteb za probuzení ve sboru, 

v 18 hodin modlitební setkání se staršovstvem 
 10. 6. Noc kostelů v našem sboru  
 11. 6. promítání filmu Ježíš a evangelizace v Kra-

lupech 
 12. 6. výlet dětí a rodičů se společným obědem  
 1. – 12. 7. tábor dorostu 
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 16. 7. svatba Lukáše Berana a Pavly Knotkové  
 23. 7. - 30. 7. sborová dovolená (hotel Semerink, 

Jizerské hory)  
 1. 9. p evzal správu našeho sboru bratr kazatel 

Bronislav Matulík od bratra kazatele Pavla Černé-
ho 

 od 1. 9. je v našem sboru zaměstnána sestra Jana 
Matulíková jako pastorační asistentka na polovič-
ní úvazek 

 4. 9. zahájení školního roku a požehnání prvňáč-
kům 

 
 

 4. 9. zahájení školního roku a p edstavení učitelů 
besídky a náboženství 

 
 

 18. 9. požehnání Noemi Šímové (dcera Jany a 
Matyáše Šímových) a Evelyn Šímové (dcera Te-
rezy a Vojtěcha Šímových) 

 18. 9. k ty v Kralupech (Alžběta Váňová, Vendula 
Štruncová, Lucie Hlaváčková) 

 24. 9. svatba Marka Štěpána a Marty Fischerové 

 
 

 2. 10. poděkování bratru Pavlovi Černému za jeho 
obětavou službu správce našeho sboru  

 

 2. 10. instalace bratra kazatele Bronislava Matu-
líka na místo správce sboru v Soukenické 

  
 

 9. 10. návštěva dětí z Teen Challenge  

  
 

 16. 10. poděkování 
sest e Martě Grulicho-
vé za její dlouholetou 
pečlivou práci ve sbo-
rovéých domech 
 
 

 19. 10. opět začal zkoušet náš pěvecký sbor 
 21. 10. Legoklub v Kralupech 

 
 

 28. 10. setkání týmů Ambassadors in sport v naší 
modlitebně  

 3. 11.  byla v Klubu Sama í p ednáška básníka a 
teologa Adama Borziče “Súfijské inspirace: Od 
jednoty k mnohosti...”.  

 5. 11. Jubilejní konference Dětské misie  
 5. 11. Koncert pěveckého sboru ze Slezska 
 

Z Kralup 
Legoklub 
Dne 21.10.2016 jsme v prostorách naší modlitebny 
v Kralupech p ivítali asi 25 dětí chtivých dát hranatým 
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kostičkám tvar. V první polovině tvo ily na téma Pod-
zim. Pod jejich rukama vyrostly hory s podzimními 
stromy, usměvavé dýně a dokonce i vítr. 

O p estávce po krátké svačině si děti poslechly 
p íběh o milosrdném Sama anovi a o tom, kdo je 
vlastně můj bližní. Ve druhé polovině už si stavěly 
podle návodů a všichni jsme si to moc užili. 

Byl to už náš druhý legoklub, který navazoval na 
Legoprojekt z b ezna. Lego na legoklub nám zapůjčil 
Jirka Šustr z Kolína. Jsme vděčni Pánu Bohu a všem, 
kdo se na  tomto podílejí. Další setkání by mělo být 
25. listopadu.  

Jiřina Šímová 

K ty v Kralupech 
Po dlouhých letech zažila znovu Kralupská stanice ra-
dost ze k tů. V neděli ráno 18. zá í se sešla skupina asi 
padesáti lidí z členů stanice, ze sboru v Soukenické, 
blízkých p átel a rodin t í k těnců. Vendulka Štrunco-
vá, Lucka Hlaváčková a Bětka Váňová vstoupily do 
vod místního krytého bazénu brzy ráno d íve, než p i-
šli první návštěvníci. Všech se nás dotýkala p ítom-
nost Boží milosti. Up ímné rozhodnutí jít za Pánem 
Ježíšem Kristem jako jeho učedníci, ujít první krůčky 
na cestě víry, to jsou dojemné okamžiky nově naroze-
ných lidí. Po krásné k estní bohoslužbě pokračovali 
jsme nedělní bohoslužbou, kde sestry poprvé slavnost-
ně okusily těla a krve Pána Ježíše Krista. Sestrám p e-
jeme, aby na své nové cestě víry vnímaly, že je obklo-
puje Boží věrnost, stálost, nesmírná láska, péče a o-
chrana. Jsou jeho milované děti, které putují k doko-
nalosti v Kristu Ježíši. Až p ijdou pochybnosti, nejis-
tota, nerozhodnost, ať je opět obnoví Boží síla a moc 
Ducha svatého. Vítáme Vás do Boží rodiny, ať se v ní 
cítíte stále dob e a máte ji rádi.  

Radislav Novotný 
 

 
 

 

T etí setkání M4 
Náš devítičlenný tým M4 pro založení sboru v Kralu-
pech utrpěl návratem misioná e Jeffa Griffitha zpět do 
USA nemalou ztrátu. V srpnu se také odstěhovali 
manželé Eflerovi s dětmi na Děčínsko. P esto s námi 
Tomáš Efler vyrazil na p elomu zá í a íjna do kláštera 
ve Vranově u Brna, kde se konalo do t etice setkání 
M4. Seminá  trval dva dny. Účastní se celkem asi je-
denáct týmů p evážně z Církve bratrské.  

Program M4 p ipravuje Evangelikální aliance. Té-
matem bylo t etí M, tedy Multiplikace (množení). 
Hledali jsme biblický princip početního růstu Kristovy 
církve. Způsob, který zavedl Kristus, je osobní vedení 
učedníků, takzvané učednictví. Nic se mu nevyrovná. 
Ani nedělní bohoslužba, ani dálkové školení. Pán Je-
žíš v soukromí svým učedníkům vysvětloval své uče-
ní. Oni byli s ním a on je osobně vedl. Forma, která 
tomu odpovídá asi ze všeho nejvíce, je model malých 
pravidelných setkání 2-5 lidí. Účelem je spolu otevírat 
Boží Slovo, modlit se za aplikaci Božího Slova do 
osobního života, sdílení a také pozvání hledajícího do 
takovéto skupinky. Takováto miniskupinka by měla 
mít omezené trvání nap íklad půl roku, nebo rok. Poté 
by měly vzniknout dvě nové. Od íjna se takto roz-
běhly v Kralupech t i miniskupinky, jedna v Souke-
nické a jedna se ještě p ipravuje v Kralupech. Těšíme 
se z toho, co Pán mezi námi dělá. Máme z toho up ím-
nou radost. Všechny Vás zveme, p ijeďte se podívat.  

Radislav Novotný 
 

Sborová dovolená 
Letošní sborová dovolená proběhla v Jizerských ho-
rách, hotel Semerink, pár kilometrů z Jablonce nad 
Nisou. Co je vítané, počet účastníků stále roste. Letos 
kolem sto padesáti. Vě ím, že je to právě kvůli tomu, 
že se lidé na sborovou dovolenou rádi vrací a těší se 
na opětovné setkání s milými lidmi. Tentokrát to bylo 
také naposled s manželi Černými coby naším prvním 
kazatelským párem. Snad se s nimi uvidíme i p íště. 

Program byl pestrý. P es den každý využil svůj 
volný čas, jak sám chtěl. T eba na kole, v bazénu nebo 
na bobové dráze, či na procházce. Ráno jsme byli uve-
deni duchovním ztišením, které si p ipravovali pově-
tšinou starší sboru a večer kazatelé nebo hosté. Jeden 
večer jsme měli táborák. Závěrečný večer pak byl 
dílem nás všech. Pat il zejména dětem, protože se 
hodnotily soutěže a úspěchy ve hrách, které se konaly 
během pobytu. Jsme vděčni za každého, kdo p iložil 
ruku k dílu a pomohl p ipravit program ostatním. Ta-
ké proto se letošní sborová dovolená opět povedla. 
Díky.  

Pokaždé, když se mění objekt pro sborovou dovo-
lenou, jedeme tak trochu do neznáma. Ačkoliv p í-
pravný tým navštíví hotel několikrát p ed dovolenou, 
p esto se pokaždé objeví nějaké drobné mouchy. Zde 
se sluší a pat í vyjád it dík Tomášovi a Filipovi Něm-
covým, kte í se postarali o to, aby průběh pobytu byl 
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co nejhladší. Těšíme se p íští rok na to samé místo 
tentokrát první týden v srpnu 2017.  

Radislav Novotný 

 

Ohlédnutí za táborem dorostu a  
současná situace 

O letních prázdninách p ipravil náš dorost tábor pro 
děti od 9 do 15 let u vesnice Kozlov nedaleko Ledče 
nad Sázavou. Účastnily se děti nejen z našeho dorostu, 
ale i z jiných sborů a některé z mimocírkevního pro-
st edí. Celkem bylo na tábo e 27 dětí a 10 vedoucích 
(včetně těch, kte í zajišťovali praktickou stránku 
tábora – kucha ka, zásobovač, zdravotnice).  

Tématem letošního tábora byl starověký Egypt – 
cílem celotáborové hry bylo najít mumii zem elého 
faraona, která byla uloupena neznámými zloději. Zlo-
děje jsme nevypátrali, ale mumii jsme dokázali uko-
istit zpět.  

V duchovních programech jsme se zabývali bib-
lickými p íběhy, které byly spjaty s Egyptem – Abra-
ham v Egyptě, Mojžíš a vyvedení na poušť, Ježíš 
v Egyptě atd. Navštívil nás bratr kazatel Pavel Černý a 
strávil s námi jeden táborový den, během kterého měl 
jeden z duchovních programů.  

Zveme všechny zájemce na nejbližší pátek 11.11. 
od 18:30 do malého sálu, kde proběhne večer o tábo e 
i s promítáním fotek a dalším p iblížením toho, jak 
jsme se na tábo e měli. 

V současné době navštěvuje dorost průměrně 8 
dětí, což není mnoho, ale máme vyhlídku do budouc-
na, že se situace zlepší a p ijdou silnější ročníky. P es-
to se snažíme pro děti fungovat jako místo, kde se mo-
hou cítit bezpečně a mluvit otev eně o tom, co cítí a o 
čem p emýšlí. Scházíme se každý pátek v 16 hodin. 
K tomu po ádáme akce v Praze i mimo ni – těšíme se 
na vánoční dorost a pololetní prázdniny. Budeme 
vděčni za modlitby i povzbuzení do další práce. 

Peki Němeček 

 

Dorost a Dorostová unie  
Staršovstvo se zabývalo nově vzniklou situací ve vzta-
hu mezi naším dorostem a Dorostovou unií.  

Dorostová unie se totiž transformovala z původní 
podoby do podoby spolku a dorostové skupiny, které 
se k ní v minulosti p ipojily, se měly podle nových 
stanov p izpůsobit spolkové struktu e. 
To by mimo jiné znamenalo: 
 Vedení dorostu by si volili členové Dorostové u-

nie sami, staršovstvo by na to nemělo vliv, vedení 
dorostu by pak bylo jmenováno Dorostovou unií 

 Vedení dorostu by již nebylo zodpovědné staršov-
stvu, ale členské schůzi členů Dorostové unie 

 Dorostová skupina by vedla samostatné účetnic-
tví, měla by mít svůj majetek 

 Uzav ít smlouvu o využívání sborových prostor 
pro pot eby Dorostové skupiny. 

Proto se staršovstvo a vedení dorostu shodlo na ukon-
čení členství našeho dorostu v Dorostové unii.  

Dorost se ale i nadále bude zúčastňovat společ-
ných akcí dorostů v rámci Církve bratrské („Biblická 
stezka“, sjezd dorostů, Sión apod). 

Jan Němeček st. 
 

 Ohlédnutí za Sborovým dnem 
Po společném obědě začal od 14 hodin v rámci sboro-
vého dne odpolední program “K esťanské blues”, ve 
kterém jsme mohli vidět a slyšet: 

 Petra Bischofa (církevní blues), 

 
 bratry Kočnarovy (vězeňské blues)  

 
 a Renátu Ulmannovou s bandem (černošské 

blues). 

 
 

Z hospodá ské oblasti života sboru 
Doba p ed prázdninami, prázdniny a období po nich 
bylo v hospodá ské oblasti života sboru velmi nároč-
né. Probíhaly rekonstrukce dvou bytů a rekonstrukce 
WC v zadním domě. 

V červnu se odstěhovali Griffithovi zpět do USA 
a tím se uvolnil byt ve t etím pat e p edního domu. 
Ten jsme pot ebovali pro Andrewsovi, kte í bydleli 
v tu dobu v kazatelském bytě v zadním domě – ale do 
něj se měli nastěhovat Matulíkovi koncem srpna 2016. 

V bytě v p edním domě byly provedeny pouze 
nejnutnější opravy. Nejdůležitější byla výměna rozvo-
dů elekt iny v koupelně a kuchyni tak, aby to odpoví-
dalo stávajícím p edpisům (a kromě toho tam byl pro-
blém, že nešlo současně nap . péct a va it v rychlovar-
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né konvici). Byl proveden nový obklad za kuchyňskou 
linkou (původně bylo na zdi nalepeno PVC), linka do-
stala novou pracovní desku (místo té původní, která 
byla z několika samostatných dílů), byla opravena 
dví ka sk íněk kuchyňské linky, v kuchyni a v koupel-
ně  byly nainstalovány nové vodovodní baterie (místo 
původních protékajících), koupelna dostala novou spr-
chu, byly opraveny netěsnící dve e (leckde do té míry, 
že mezerou bylo vidět do sousední místnosti) a zámky 
na nich, byt byl vymalován a uklizen. 

Akce v kazatelském bytě v zadním domě byla ná-
ročnější, šlo o skutečnou rekonstrukci. Byt dostal sa-
mostatné etážové topení – je tam vlastní plynový kotel 
pro vytápění a oh ev teplé vody, radiátory zůstaly pů-
vodní. Kompletně nová je koupelna a WC, včetně dě-
lící p íčky mezi nimi. Podobně jako v bytě v p edním 
domě bylo nutno zrekonstruovat rozvod elekt iny 
v koupelně a v kuchyni. V pokojích byly nahrazeny 
staré koberce plovoucí podlahou. Byt byl na závěr vy-
malován a uklizen. 

Největší akcí byla rekonstrukce WC v zadním do-
mě. Byla p ipravována již od jara. Návrh vypracovali 
manželé Kunftovi a postupně byl upravován podle 
p ipomínek hospodá ské rady. Již p ed zahájením 
jsme ešili otázku nové podoby WC a smě ovali jsme 
k takové, která by byla srovnatelná s WC na ve ejně 
navštěvovaných místech (obchodní centrum, kino, ...). 
S velkým využitím WC (600-700 použití za týden), 
tedy daleko větším než v domácnosti, je spojeno i to, 
že byly zvoleny kvalitnější baterie, záchodové mísy i 
samosplachovací pisoáry. 

Rekonstrukce začala v červenci. Byly vybourány 
staré podlahy a p íčky. P ed napojením vody a kana-
lizace na původní rozvody jsme zjistili havarijní stav 
původních trubek (podle očekávání). Na některých 
místech byly kanalizační stoupačky témě  prorezlé a 
prosakovaly, na několika místech byly v minulosti o-
praveny korkovými špunty do láhví. Ležatý rozvod 
kanalizace byl už p i prvním pohledu zanesený pev-
nými usazeninami. Proto bylo rozhodnuto objednat 
kontrolu ležatého rozvodu kamerou. Prohlídka uká-
zala nutnost strojního vyčištění – to bylo také prove-
deno. Svislé kanalizační stoupačky byly vyměněny od 
sklepa až po kazatelský byt, to samé platí pro stoupač-
ky vodovodní. Obdobné problémy byly s rozvodem 
teplé vody, která je oh ívána ve výměnících vedle roz-
vodny. Trubky byly zarostlé vodním kamenem. Sys-
tém byl v minulosti několikrát opravován i rozši ován, 
což vyústilo v jeho naprostou nep ehlednost. Proto byl 
nově proveden i rozvod teplé vody v části u výměníků 
a v části domu směrem k WC. 

Na nové stoupačky byla napojena nová kanalizač-
ní a vodovodní potrubí. Nově byl proveden i rozvod 
elekt iny na WC. Místo náročné opravy povrchu stro-
pů byly namontovány sádrokartonové podhledy, do 
kterých jsme později namontovali úsporná LED sví-
tidla. Po vybetonování podlah a postavení několika 

p íček byly provedeny dlažby a obklady, poté  subdo-
davatel postavil lehké dělící p íčky. Instalaté i namon-
tovali umyvadla, WC a pisoáry. Dále byly nainstalo-
vány zásobníky mýdla, ručníků, toaletního papíru a 
osušovače rukou. Záchody dostaly i nové dve e smě-
rem z chodby – tyto nové dve e mají vzhled původ-
ních dve í v celém domě. Poslední etapou byla oprava 
nátěrů oken a malování, následované důkladným úkli-
dem. Vyměněno bylo i lino p ed WC a v chodbě smě-
rem k výtahu. Celkově byla doba rekonstrukce delší 
než jsme očekávali. 

Snažili jsme se, aby výsledný vzhled nových WC 
byl dosažen s rozumnými náklady. Pomohla vhodná 
volba dlažby a obkladů stěn ve st ední cenové 
kategorii. Velká zrcadla na stěnách jsou levnější než 
obklady stěn (zrcadla jsou p ímo na omítce). Úsporná 
LED svítidla jsme po ídili za režijní cenu. Nerezové 
zásobníky (na ručníky a toaletní papír) a moderní osu-
šovače rukou jsme dostali darem. ada věcí byla udě-
lána brigádnicky (nap . rozvod elekt iny, montáže 
drobných p edmětů, úklid). P esto byly náklady větší, 
než jsme p edpokládali. 

Pokud máte zájem o podrobnější informace, kon-
taktujte bratra R. Kunfta st. nebo J. Němečka st. 

Po dokončení akcí byla staršovstvem vyhlášena 
mimo áná sbírka na výše uvedené účely. Stejně jako 
v minulých letech, když probíhalo ve sboru něco mi-
mo ádného, dali jsme ve sbírce p íležitost členům (i 
nečlenům) danou věc finančně podpo it (ať už to byla 
v dávnější minulosti stavba plynové kotelny, stavba či 
vynucená rekonstrukce výtahu, rekonstrukce sborové 
kuchyňky, stavba "fary" v Neveklově). Navíc v dnešní 
době není p íliš populární varianta pomoci prací vlast-
ních rukou, i když by to v mnoha momentech bylo 
z praktického hlediska možné. Mimo ádná sbírka za-
tím vynesla 152 tisíce korun a co je potěšitelné, nedo-
šlo p itom k poklesu běžných sbírek – takže to oprav-
du byly dary pro sbor navíc. Všem dárcům děkujeme. 

Staršovstvu ukrajinského sboru jsme navrhli, aby i 
oni vyhlásili na tento účel mimo ádnou sbírku. Jejich 
staršovstvo to odsouhlasilo a sbírka proběhne 6.11.  O 
jejím výsledku se dozvíme. 

Nezastavily se ani práce v Neveklově. Na jižní a 
částečně na západní straně bylo postaveno gabionové 
oplocení, ve kterém jsou vrátka a elektricky poháněná 
brána. Byla provedena i oprava zámkové dlažby chod-
níku tam, kde byl poškozen p i bourání staré nízké ka-
menné zídky. 

Proběhla i drobná oprava varhan. ešíme otázku 
zamykání klaviatury varhan a ochranu pedálové části 
p ed poškozením (t eba procházejícími či probíhající-
mi dětmi). 

Pokračovala i ada formálních záležitostí. Byla 
uzav ena nájemní smlouva na nebytový prostor v p í-
zemí p edního domu s organizací Pro Cestu s platností 
od 1. 6. 2016. Organizace Pro Cestu je dce innou spo-
lečností domácího hospicu Cesta domů, který posky-
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tuje odbornou péči umírajícím doma a pomáhá jejich 
p íbuzným, další informace můžete nalézt na internetu 
http://www.cestadomu.cz/. Prostor byl na jejich nákla-
dy zrekonstruován (s tím, že sbor se bude v průběhu 
následujících let slevou na nájemném podílet na 50% 
nezbytně nutných stavebních nákladů). Prostory byly 
zkolaudovány a je v nich provozována dobročinná ka-
várna. Ve smlouvě máme vymíněno pokračování fun-
gování našeho Klubu Sama í v těchto prostorách 10x 
za rok. První setkání Klubu Sama í se tam již uskuteč-
nilo. 

Další formální záležitostí bylo dokončení více-
stranných smluv o směně pozemků a z ízení věcných 
b emen k nim v části Neveklov-jih. Smlouvy byly po-
depsány a p edány na Katastrální ú ad v Benešově. 
V Neveklově ešíme i situaci se sousedy, kte í chtějí 
stavět na svém pozemku, ale p es náš pozemek by 
chtěli vést inženýrské sítě (voda, kanalizace, elekt ina) 
a mít p es náš pozemek p íjezdovou cestu. Ze sboro-
vého bytu v Kralupech se v průběhu prázdnin odstě-
hovali Efflerovi a byla uzav ená nová nájemní smlou-
va s manželi Kostadinovými. 

P ed námi je oprava podlahy v klubovně dorostu – 
ta musela být částečně rozebrána p i opravě a čištění 
kanalizace. Je t eba opravit systém zvonků v p edním 
domě, které občas fungují a občas fungují jen částečně 
– p íčinu se zatím nepoda ilo zjistit. 

V zá í skončil pracovní poměr uklízečky a tak 
jsme museli hledat někoho nového. Zatím uklízí 
správce budovy s občasnou brigádnickou výpomocí 
hlavně p i mimo ádných akcích. Hospodá ská rada 
31.10. projednala situaci, pracovní a platové podmín-
ky a na nejbližším jednání staršovstva p edloží návrh 
na uzav ení smlouvy s konkrétní osobou. 

Děkujeme všem za jejich modlitebnou podporu i 
praktickou pomoc. 

Za hospodářskou radu  

Jan Němeček, hospodář sboru 
 

Klub Sama í 
V letošním jarním cyklu programu klubu Sama í pro-
běhlo několik zajímavých akcí. Zejména p ednášky 
Miloše Rejchrta: Člověk a dnešní společnost, Ji iny 
Šiklové: Negace jako program?, Ladislava Heryána: 
Moje p edstava Boha a Dialog Tomáše Halíka s Da-
nem Drápalem: Soužití k esťanů a muslimů v budoucí 
Evropě, spolupo ádaný Institutem Williama Wilber-
force.  

Začátkem íjna pak úspěšně proběhla rekonstruk-
ce prostor v p edním domě a byla zde otev ena Do-
bročinná kavárna Cesta domů. Již v novém prost edí 
proběhla vernisáž výstavy profesorky Ivany Noble: 
Biblické litografie. Díky tomu, že je kavárna otev ena 
ve všední dny od 8 do 19 hodin a je již hojně navště-
vována, mohou být vystavené obrazy p ístupné široké 
ve ejnosti. V listopadu proběhla zajímavá p ednáška 
Adama Borziče: Súfijské inspirace: Od jednoty 

k mnohosti a 1.12. (čtvrtek od 18:30) se můžeme těšit 
na p ednášku dob íšského fará e Karla Satorii: Povo-
láním člověk. Se stejným názvem byla letos vydána 
jeho další kniha.  

Program klubu bude pokračovat ve spolupráci 
s mobilním hospicem Cesta domů i v p íštím roce. Na 
podporu klubu bude opět požádáno o grantovou pod-
poru MČ Prahy 1, která v letošním roce poskytla na 
provoz klubu 15 tisíc korun. Jako p ednášející byli za-
tím osloveni filosof Štěpán Špinka a bratislavský ka-
zatel Daniel Pastirčák. Program klubu naleznete na 
nástěnce v mezipat e, na našich internetových strán-
kách www.klubsamari.cz a na Facebooku. 

Jan Voves 

 

Neděle Diakonie a sedm dní modliteb 
Na poslední neděli církevního roku 20. 11. 2016 je 
vyhlášena celocírkevní sbírka na Diakonii a následu-
jící poslední týden můžeme být opět spojeni v mod-
litbách. Podobně jako v loňském roce zveme tímto 
jednotlivce, rodiny, skupinky, mládeže i celé sbory, 
aby se p ipojili k akci s názvem Sedm dní modliteb, 
která volně navazuje na již tradiční akci 40 dní s Biblí.  
V letošním roce nás bude k modlitbám inspirovat pro-
rok Daniel. Na každý den jsou p ipravena témata vy-
cházející z Danielových modliteb a vůbec z celého je-
ho p íběhu. 
Neděle 20. 11. – Modlitba za porozumění...  
Pondělí 21. 11.  – Modlitba vzdoru... 
Úterý 22. 11.  – Modlitba pokání... 
St eda 23. 11.  – Modlitba a Boží svrchovanost... 
Čtvrtek 24. 11.  – Modlitba a její důsledky... 
Pátek 25. 11.  – Modlitba zbraň víry... 
Sobota 26. 11.  – Modlitba a budoucnost... 
Bližší informace najdete na webových stránkách:  
http://www.cb.cz/diakonie/  
http://cb.cz/akce/info.htm  

web CB a Bronislav Matulík 

 

Nový ád Církve bratrské 
V roce 2013 p ijala společná konference novou Ústa-
vu, která je společná pro obě naše Církve – českou 
Církev bratrskou i slovenskou Cirkev bratrskou.  

V závislosti na změnách v Ústavě bylo t eba p i-
pravit i nové ády jednotlivých zemských církví. Slo-
venská část církve pouze upravila a schválila stávající 

ád tak, aby vyhovoval nové Ústavě. Naše část církve 
se rozhodla vypracovat úplně nový ád, bez histo-
rické zátěže, kterou by s sebou nesl upravený starý 

ád. Byla ustavena komise pro ád, která na tomto 
úkolu pilně pracovala skoro 4 roky. 

Za dobu, kdy se na ádu pracovalo, odvedla ko-
mise pro ád veliký kus práce. Vznikl úplně nový 

ád, popisující správu naší církve. Současně k němu 
byly vypracovány také nezávazné Dodatky a doplnění 
ádu. ád obsahuje celkem 293 paragrafů a včetně do-

http://www.cestadomu.cz/
http://cb.cz/akce/01.htm
http://cb.cz/akce/02.htm
http://cb.cz/akce/02.htm
http://cb.cz/akce/03.htm
http://cb.cz/akce/03.htm
http://cb.cz/akce/04.htm
http://cb.cz/akce/04.htm
http://cb.cz/akce/05.htm
http://cb.cz/akce/05.htm
http://cb.cz/akce/06.htm
http://cb.cz/akce/07.htm
http://cb.cz/akce/07.htm
http://www.cb.cz/diakonie/
http://cb.cz/akce/info.htm
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datků zabírá 44 stran A4. V sobotu 3. prosince bude 
ve sboru CB na Žižkově mimo ádná konference, kde 
se bude o tomto novém ádu hlasovat. 

Nový ád se od původního obsahově velmi liší. 
Spolu s ádem jsou p ipravovány také dokumenty 
Vyznání víry a Duchovní zásady. ád je tak ochuzen 
o časté biblické odkazy a zdůvodnění a stává se z ně-
ho spíše čistě organizačně právní dokument. Ve verzi 
p edkládané konferenci ke schválení je proto také no-
vě označován jako „ ád správy Církve bratrské“. 

Pracovní verze ádu byly pravidelně p edkládány 
sborům k p ipomínkám, takže se do práce na ádu 
mohli zapojit všichni. Ale většinou se verze mezi se-
bou lišily natolik, že bylo vždy nutno znovu prostu-
dovat celý ád od začátku do konce, což byl pro ty, 
kte í se neúčastnili průběžného vývoje, nelehký úkol. 
Takže mnoho sborů na p ipomínkování ádu rezigno-
valo a ponechalo to na komisi. I tak ale chodilo na ko-
misi mnoho p ipomínek a doplnění, z nichž velké 
množství bylo také zapracováno. 

Navzdory velkému množství odvedené práce není 
ád nap íč sbory jednoznačně p ijímán. Často je mu 

vytýkána až p ílišná strohost a nesrozumitelný práv-
nický jazyk. Někdy dochází k rozporům, zda není ád 
p íliš presbyterně nebo naopak kongregačně zamě en. 
Jindy mu jsou vytýkány nedostatky a nedodělky, nebo 
vzájemné rozpory mezi jednotlivými paragrafy.  

Sílí hlasy, že by ád neměl být v této podobě 
schvalován a měl být nejprve dopracován, nebo do-
konce bychom se měli vrátit k ádu původnímu. Vše 
se rozhodne na mimo ádné konferenci na začátku pro-
since.  Modleme se prosím o moudrost pro všechny 
delegáty, jak hlasovat o novém ádu. I když je to pou-
ze dokument služební a organizační, může naší církev 
stejně dob e sjednocovat jako rozdělovat a působit 
konflikty a nesváry. Prosme tedy Boha, abychom měli 
takový ád, který naší církvi umožní jednotně fungo-
vat a p itom ponechá volnost v oblastech, kde se naše 
sbory liší a vzájemně obohacují církev.  

Ondřej Pavlíček 

 

Ambassadors in sport 
Mezinárodní futsalový turnaj Ambassadors  

a setkání v Soukenické 
Ve sváteční pátek 28.10. a v sobotu 29.10. proběhl 
Mezinárodní turnaj Ambassadors, kterého se zúčast-
nilo 10  týmů dospělých hráčů z 8 zemí (ČR, Sloven-
sko, Severní Irsko, Holandsko, Španělsko, Moldav-
sko, Srbsko, Rusko). Všechny týmy měly svého vě í-
cího vedoucího a mezi hráči k esťany i nek esťany. 
Kromě dvoudenního fotbalového soupe ení, ve kterém 
zvítězil tým z Ruského Novosibirsku, jsme měli i du-
chovní program, který se v pátek večer odehrál v naší 
sborové modlitebně v Soukenické. Jsme vděční sboru, 
že nám prostory pro akci propůjčil, protože díky tomu 
mohlo být 90 lidí p ítomno společnému shromáždění 

a slyšet evangelium, a p ibližně polovina z těchto lidí 
ho slyšela v naší modlitebně vůbec poprvé. Dík pat í 
také všem dobrovolníkům, kte í se na akci podíleli, 
včetně těch, kte í pat í do našeho sboru.  

Jan Němeček ml. 
 

 
 

 
 

 
 

Dětská vánoční slavnost 2016 
Letošní dětská Vánoční slavnost bude v neděli 18. 12. 
odpoledne v 16 hodin.  
 Generálku bychom chtěli mít o týden d íve, tj.  
v neděli 11. 12. Menší děti, tj. 1. a 2. oddělení besíd-
ky, budou mít zkoušku hned po shromáždění. Pro 
školní děti, tj. 3. a 4. oddělení besídky a náboženství 
bude p ipraven jednoduchý oběd a zkoušet budeme až 
do odpoledne. Účast na generálce je důležitá (hlavně 
pro školní děti), i když t eba nemá dítě mnoho textu, 
protože je to jediná zkouška p ímo v sále. 

Nacvičovat začínáme se začátkem listopadu. 
Vzhledem k tomu, že na začátku shromáždění budeme 
začínat v sále a ne rovnou v jídelně, může se besídka 
vzhledem k nácviku trochu protáhnout (zvláště ve 
školních odděleních). Prosíme proto rodiče o trpěli-
vost, aby nechali dětem i učitelům p ípadně trochu 
času ještě i po skončení shromáždění. 
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Vzhledem k tomu, že školní děti budou mít spo-
lečné vystoupení, prosíme, aby pokud možno děti p i 
nácviku nechyběly. Pokud se dítě nemůže slavnosti či 
generálky zúčastnit, prosíme rodiče, aby to dali včas 
vědět. 

za učitele besídky a náboženství 
Marta Skalická 

P ipravujeme 
 6. 11. Nedělní shromáždění s tlumočením do 

znakového jazyka pro neslyšící 
 11. 11. Večer o tábo e dorostu (od 18.30 hodin) 
 21. 11. Teologické fórum: Islám a Evropa v 21. 

století 
 13. - 22.11. Burza dětského oblečení 
 25. 11. Legoklub v Kralupech  
 26. 11. v 18 h Smart Gospel (benefiční koncert) 
 28. 11. Postní den a modlitební setkání se star-

šovstvem v 18 hodin 
 1. 12. Setkání v Klub u Sama í: Povoláním člo-

věk. P ednášet bude Karel Satoria, fará  na Dob-
íši a autor stejnojmenné knihy 

 4. 12. Udělení diakonské ordinace sest e Janě 
Matulíkové 

 4. 12. Nedělní shromáždění s tlumočením do 
znakového jazyka pro neslyšící 

 4. 12. Adventní koncert od 16 hodin (hraje 
houslový virtuóz Alexander Shonert)  

 11. 12. Generálka na dětskou vánoční slavnost 
 18. 12. Dětská vánoční slavnost  
V adventní době se bude možno p ipojit ke dvěma 
sbírkám pro děti – jednak pro děti z centra Teen Chal-
lenge, které sbor dlouhodobě podporuje, jednak pro 
děti, které mají rodiče ve vězení (akce “Andělský 
strom”, po ádaná Mezinárodním vězeňským spole-
čenstvím). 
----------------------------------------------------------------- 

Vánoční koncert 4.12. 
Od židovství ke k esťanství 

Koncert nabídne unikátní propojení židovské a 
k esťanské hudby v netradiční úpravě pro housle 
(Alexander Shonert) a klavír (Natalia Shonert). 

 Alexander Shonert p ednese skladby od B. Sme-
tany, P. Česnokova, P. I. Čajkov-ského, J. S. Bacha či 
W. A. Mozarta, a židovské skladby Shalom Aleyk-
hem, Al Taster, A Yiddishe Mamme a další. Chybět 
nebudou tradiční vánoční koledy v originálním pojetí. 
----------------------------------------------------------------- 
 

Program týdne v našem sboru a  
KDO je KDO  
Neděle:  8.30 zkouška zpěvu – smíšený sbor  

 9.00  modlitební chvíle  
 9.00  výuka náboženství  
 10.00  nedělní shromáždění našeho sboru  

po shromáždění je p íležitost k set-
kání v Klubu u čaje a kávy  

Úterý:  15.00  biblická hodina  
 18.30  biblická hodina  

St eda: 9.30 setkání maminek s dětmi 
 19.00 zkouška zpěvu smíšeného sboru 
Čtvrtek:  16.30  setkání Awany  
 18.00  setkání mládeže  
Pátek:  16.00  setkání dorostu  
Další dění: domácí skupinky, generační setkání, …  
 

Kazatelé: Bronislav Matulík (správce sboru, *Z)  
Radislav Novotný (2. kazatel, *Z)  
Misijní pracovník: Tomáš Trávníček (*Z, Neveklov)  
Pastorační asistentka: Jana Matulíková (*Z)  
Staršovstvo: Bronislav Matulík (p edseda staršov-
stva), Jind ich Koudela (místop edseda staršovstva), 
Jan Němeček st. (hospodá  sboru), Radislav Novotný, 
Martin Pavlíček, Ond ej Pavlíček, Milan Skalický, 
Petr Štěpán (zapisovatel), Tomáš Trávníček, Petr 
Verner, Marie Wagnerová  
Hospodá ská rada: Miroslav Beran, Ivan Beran, Ji í 
Klíma, Robert Kunft st., Jan Němeček st. (p edseda), 
Marie Wagnerová  
Besídka a náboženství: Marta Skalická  
Dorost: Petr Němeček  
Awana: Jind ich Koudela  
Mládež: Radislav Novotný (*Z), Věra Skalická  
Diakonie: Markéta Holanová (*Z)  
Smíšený sbor: Jana Matulíková, Jolana Kupilíková 
Varhaník: Šimon Kupilík  
Knihovna: Alena Pavlíková  
Správce sborových budov: Anatolij Nikiforov (*Z)  
Referentka sboru: Petra Veselá (*Z) – v kancelá i 
sboru vždy ve st edu 
Sborové listy: Jan Němeček st., Ond ej Pavlíček  
Poznámka: (*Z) … zaměstnanec církve nebo sboru  
Spojení: telefon/fax 222 317 268, 222 312 534, e-mail 
soukenicka@cb.cz  
 

Sborové listy – od p íště nově 
Nulté číslo Sborových listů vyšlo v únoru 1991, p ed 
více než 25 roky. Po celou tuto dobu více či méně pra-
videlně Sborové listy vycházely a p inášely hlavně in-
formace ze sborového života, občas i nějaká témata 
k zamyšlení. 

Nyní dochází ke st ídání ve vedení Sborových lis-
tů a jsem rád, že to není v podobě „p edání pádla p e-
vozníka“ jako v ecké báji, ale je to spíše p edání šta-
fetového kolíku v běhu na dlouhou trať. Jsem rád, že 
mohu p edat péči o Sborové listy bratru Bronislavu 
Matulíkovi, a to již od p íštího (prosincového) čísla.  

Jan Němeček st. 
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Proměny WC – muži 
 

 
 

 
 

 
 

 

Proměny WC – ženy 
 

  
 

 
 

 
 

 


